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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Funktionshinderrådet 
2023-09-05  

Tid  Klockan 13.30 – 15.20  

Paus Klockan 14.30 – 14.45  

Plats 
 

Kommunhuset, Öresten, Kinna  

Ledamöter Anna-Lena Gunnarson Ordförande  

 Magnus Lilliecrona Vice ordförande  

 Ann Iberius-Orrvik Funktionsrätt Mark  

 Bo Lindell Föreningen för barn, unga och 
vuxna med intellektuell 
funktionsnedsättning 

 

 Boine Johansson Hörselskadades Riksförbund  

 Kicki Staffas Neuroförbundet  

 Ann-Marie Ragnarsson Reumatikerförbundet  

 Thomas Johansson Psoriasisföreningen  

 Ej tjänstgörande ersättare   

 Laila Söderberg Hörselskadades Riksförbund  

 Lis-Britt Arvidsson Neuroförbundet  

 Sune Engvall Psoriasisföreningen 
 

 

Övriga deltagare Tjänstepersoner  
Janny Åhman Nämndsekreterare   
Kerstin Säthil Social hållbarhetsstrateg   
Lars Landrö Utredare § 24  
Lina Sjöstrand Folkhälsostrateg § 29  
Julia Lindahl Samhällsplanerare § 30  
Charlotta Boström Översiktsplanerare § 30  
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Utses att justera Kicki Staffas 

Justeringens plats och tid Socialförvaltningen, Kinnaström, Kinna den 11 september 2023 

Underskrifter   
 

Sekreterare  §§ 20-32 

Janny Åhman 

Ordförande 

Anna-Lena Gunnarson  

 

                    Justerande  

Kicki Staffas 
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Innehållsförteckning  

Fastställande av ärendelista § 21  

Föregående mötesprotokoll § 22  

Information om entledigande och fyllnadsval av ledamot § 23  

E-förslag § 24  

Aktuell information från Marks Bostad § 25  

Återrapportering av uppdrag som lämnats vid tidigare 
sammanträde 

§ 26  

Tillgänglighetsdag § 27  

Samarbete med föreningar gällande fritidsaktiviteter § 28  

Kommunens folkhälsoarbete 2024 § 29  

Riktlinjer bostadsförsörjning § 30  

Riktlinjer föreningsbidrag § 31  

Övriga frågor § 32  
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§ 21 

Fastställande av ärendelista 
 
Funktionshinderrådet fastställer ärendelistan med ändringen att följande 
ärenden tillförs: 
 

• Information om entledigande och fyllnadsval av ledamot 
• Kommunens folkhälsoarbete 2024 
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§ 22 

Föregående mötesprotokoll 
 
Följande mötesprotokoll anmäls:  
 

- Funktionshinderrådets protokoll den 23 maj 2023. 
 
Föregående protokoll antecknas till protokollet. 
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§ 23 Dnr. SN 2023-52 

Information om entledigande och fyllnadsval av ledamot 
 
Gertrud Sjödin för Reumatikerförbundet har i skrivelse den 25 augusti 2023 
avsagt sig sitt uppdrag som ledamot i funktionshinderrådet. 
 
Ann-Marie Ragnarsson för Reumatikerförbundet utses som ny ledamot i 
funktionshinderrådet. 
 
Ordförande frågar om informationen kan antecknas till protokollet, och finner 
att så sker. 
 

   



Sida 7(15) 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Funktionshinderrådet 

2023-09-05 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 24  

E-förslag 
 
Utredare Lars Landrö informerar att den 27 oktober 2022, § 121, beslutade 
kommunfullmäktige att Marks kommun ska införa e-förslag. 
Kommunstyrelsen fick i uppdrag att förbereda för och genomföra ett införande 
av e-förslag samt ta fram riktlinjer för e-förslag som beslutas av 
kommunstyrelsen.  
 
Lars Landrö handhar beredningen av ärendet. Innan ärendet lyfts till 
kommunstyrelsen ges rådet möjlighet att inkomma med eventuella 
synpunkter. 
 
Lars Landrö informerar att det behövs minst 50 röster för att ett e-förslag ska 
gå vidare till behandling, med en utvärdering av e-förslaget efter två år. Det 
finns även möjlighet att gilla e-förslaget även om man inte kan nyttja dator. 
 
Funktionshinderrådet framför följande synpunkter gällande e-förslaget: 

- Att nya e-förslag även publiceras ut i en tidning, exempelvis 
Markbladet, så att det får en större spridning och gehör hos 
allmänheten. 

- Att ett e-förslag finns tillgängligt i minst 90 dagar för allmänheten att 
tycka till och lämna synpunkter på förslaget.  

Ordförande frågar om informationen kan antecknas till protokollet, och finner 
att så sker. 
 

 



Sida 8(15) 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Funktionshinderrådet 

2023-09-05 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 25  

Information från Marks Bostad 
 
Det föreligger ingen ny information till funktionshinderrådet från Marks 
Bostad.  
 

   



Sida 9(15) 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Funktionshinderrådet 

2023-09-05 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 26  

Återrapportering av uppdrag som lämnats vid tidigare 
sammanträde 
Hemtjänstindex 
Vid funktionshinderrådet sammanträde den 17 mars 2023, § 9, framförde 
rådet om hemtjänstindex samt var Marks kommun placerade sig i detta index. 
Frågor som lyftes var om omsorgsnämnden använder sig av hemtjänstindex 
eller vilket underlag nämnden använder sig av. 
 
Ordförande Anna-Lena Gunnarson informerar att nämnden har andra 
mätmetoder att förhålla sig till. Kolada är ett utav dom.  

Filmen: Markarbete pågår 
Vid funktionshinderrådet sammanträde den 17 mars 2023, § 9, önskades det 
att filmen Markarbete pågår skulle visas för politikerna, exempelvis 
kommunfullmäktige.  
 
Vid funktionshinderrådets sammanträde den 23 maj 2023, § 14, gavs 
ordförande i uppdrag att informera kommunfullmäktige och socialnämnden 
om rådets önskemål att visa filmen vid ett av deras sammanträden. 
 
Ordförande Anna-Lena Gunnarson informerar att filmens bildkvalité i första 
delen är undermålig. Det är den del som är viktigast och visar hur lite som 
har förändrats sedan 1980-talet. Tidsmässigt att visa hela filmen är svår att 
genomföra.  
 
Kicki Staffas för Neuroförbundet meddelar att hon undersöker om det går att 
få fram en bättre bildkvalité på filmen. 
 
Ordförande frågar om informationen kan antecknas till protokollet, och finner 
att så sker. 
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§ 27  

Tillgänglighetsdag 
 
Vid funktionshinderrådets sammanträde den 23 maj 2023, § 14, framlades 
önskemål om att anordna en tillgänglighetsdag år 2024 på Kunskapens hus i 
Marks gymnasieskola.  
 
Ordförande Anna-Lena Gunnarson informerar att frågan tas upp på möte 
mellan flera förvaltningar under september. Tydligt besked ska ges på nästa 
funktionshinderråd.  
 
Funktionshinderrådet utser Kicki Staffas från Neuroförbundet och Ann Iberius-
Orrvik från Funktionsrätt Mark att ta i kontakt med Social hållbarhetsstrateg 
Kerstin Säthil för att se över om det finns möjlighet att ansöka om statsbidrag 
från folkhälsomyndigheten för anordnandet av en tillgänglighetsdag.  

Ordförande frågar om informationen kan antecknas till protokollet, och finner 
att så sker. 
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§ 28  

Samarbete med föreningar gällande fritidsaktiviteter 
 
Föreningarna har tidigare framfört önskemål om ett samarbete med 
kommunen där personer med boende enligt LSS körs ut till 
föreningsaktiviteter med boendets bilar. 
 
Ordförande Anna-Lena Gunnarson informerar att detta inte är möjligt då 
kommunen inte får driva en konkurrerande verksamhet med näringslivet. 
Kommunens bilar kan inte användas som en konkurrerande taxiverksamhet.  
 
Funktionshinderrådet och kommunen ser positivt till att samsynka aktiviteter 
mellan kommunens verksamheter och föreningar i civilsamhället. 
 
Funktionshinderrådet framför önskemål om att marknadsföra föreningarnas 
broschyrer och deras aktiviteter på kommunens caféer.  
 
Ordförande frågar om informationen kan antecknas till protokollet, och finner 
att så sker. 
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§ 29  

Kommunens folkhälsoarbete 2024 
 
Folkhälsostrateg Lina Sjöstrand och social hållbarhetsstrateg Kerstin Säthil 
föredrar om kommunens folkhälsoarbete 2024 och svarar på frågor. 
 
Funktionshinderrådet framför att underlaget, kommunens folkhälsoarbete 
2024, behöver skickas ut till föreningarna och dess medlemmar för hörande. 
Det är av vikt att föreningars medlemmar får det i god tid för att kunna 
diskutera och inhämta synpunkter vid sina föreningsmöten.  
 
Folkhälsostrateg Lina Sjöstrand meddelar att underlaget skickas ut på nytt till 
samtliga föreningar som finns representerade i funktionshinderrådet. 
Föreningarna har möjlighet att lämna sina synpunkter fram till den 31 oktober 
2023.  
 
Ordförande frågar om informationen kan antecknas till protokollet, och finner 
att så sker. 
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§ 30  

Riktlinjer bostadsförsörjning 
 
Samhällsplanerare Julia Lindahl och översiktsplanerare Charlotta Boström 
föredrar och svarar på frågor gällande nya riktlinjer för bostadsförsörjning. 
 
Funktionshinderrådet framför att underlaget, nya riktlinjer för 
bostadsförsörjning, inte har skickats ut med god framförhållning till samtliga 
föreningar representerade i rådet. Det är av vikt att föreningars medlemmar 
får det i god tid för att kunna diskutera och inhämta synpunkter vid sina 
föreningsmöten. 
 
Funktionshinderrådet framför följande synpunkter gällande de nya riktlinjerna 
för bostadsförsörjning: 

- Att det finns kontrastmarkeringar vid gångstråk, stolpar och glasdörrar 
för att man inte ska råka gå in och skada sig.  
 

- Att det finns gott om utrymme för att underlätta navigationen med en 
rullator och rullstol i lokalutrymmen samt toaletter.  

 
- Att det inte är för tunga ytterdörrar, balkongdörrar eller terrassdörrar 

med hänsyn till exempelvis reumatiker.  
 

- Att nyckelholken/nyckelkodlåset sitter i höjd med dörrhandtaget för att 
göra det lättillgängligt för alla parter att få åtkomst till nyckeln.  

 
- Att kommunens lokaler byggs och tar hänsyn till att underlätta för 

hörselskadade.  
 
Ordförande frågar om informationen kan antecknas till protokollet, och finner 
att så sker. 
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§ 31  

Riktlinjer föreningsbidrag 
 
Funktionshinderrådet framförde på sammanträdet den 23 maj 2023 att 
riktlinjerna borde gå ut på remiss till föreningarna innan beslut fattas i Kultur- 
och fritidsnämnden.  
 
Kultur- och fritidsnämnden informerar i e-post, den 29 maj 2023, till 
ordförande att den 8 juni kommer informationsärendet upp i nämnd och 
troligen kommer riktlinjerna att skickas ut på remiss efter nämndens 
sammanträde. Beslut gällande de nya riktlinjerna kommer tas i september, 
alternativt i oktober 2023. 
 
Funktionsrätt Mark meddelar att dom har skickat in sitt remissvar till kultur- 
och fritidsnämnden.  
 
Ordförande frågar om informationen kan antecknas till protokollet, och finner 
att så sker. 
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§ 32  

Övriga frågor 
Upphandling av matinköp 
Funktionsrätt i Mark ställer fråga om hur det går med upphandlingen av 
matinköp till pensionärer och andra som har hjälp av hemtjänst. Ordförande 
Anna-Lena Gunnarson uppger att det finns ett avtal med Coop som löper på i 
ett och ett halvt år. En ny upphandling startar uppskattningsvis i augusti 
2024. En utvärdering och en eventuell kontakt med aktuella leverantörer 
kommer ske innan upphandlingens start. 

Kommunens nya hemsida 
Kicki Staffas för Neuroförbundet har blivit tillfrågad att samla ihop föreningars 
synpunkter inför lanseringen av kommunens nya hemsida. Hon meddelar att 
hon inte har fått in något från föreningarnas medlemmar. Kommunens nya 
hemsida beräknas lanseras den 20 mars 2024.  
 
Funktionshinderrådet framför önskemål om en workshop, med fem 
representanter från rådet, för att testa den nya hemsidans funktioner och 
hjälpmedel innan lanseringen.  

Upphandling av kommunens färdtjänst 
Funktionshinderrådet framför önskemål om att vara delaktiga och hörande i 
processen av upphandlingen för färdtjänsten.   
 
Ordförande frågar om informationen kan antecknas till protokollet, och finner 
att så sker. 
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